
Generalforsamling Randbøldal Vandværk vedrørende 2019 
 
Afholdt den 21. september 2020 på Randbøldal Camping 
 
Ad. pkt. 1 
Formand, Valgren Jochumsen bød velkommen og foreslog Ib Jensen som dirigent, og Helle 
Jacobsen som referent. Begge blev godtaget.  
 
Ib Jensen kunne meddele, at der var sket korrekt indkaldelse til generalforsamlingen, og gav 
herefter ordet tilbage til formanden.  
 
Ad. pkt. 2 
Formandens beretning blev godkendt, og beretningen er vedhæftet dette referat.  
 
Ad. pkt. 3 
Regnskab og budget blev herefter fremlagt af Dorthe Grøn og godkendt. Ved fremlæggelsen 
bemærkede Dorthe bl.a., at overdækning (jf. den nye regnskabspraksis) reelt svarer til tidligere 
tiders overskud. Overdækningen var kr. 102.237.   
 
Dorthe oplyste også, at opkrævning i januar er ændret fra d. 2. januar til d. 31. januar. Forholdet 
ses ud af note 7.  
 
Ad. pkt. 4 
Der var ingen forslag til behandling. 
 
Ad. pkt. 5 
Valgren Jochumsen var ikke på valg. 
 
Dorthe Grøn var på valg, og ønskede reelt kun at blive valgt for 1 år, men accepterede 2 år, og blev 
genvalgt.  
 
Kurt Danielsen var udtrådt af bestyrelsen. 
 
Som nyt bestyrelsesmedlem havde bestyrelsen peget på Ulla Hansen, som desværre ikke kunne 
deltage i generalforsamlingen. 
 
Eigil Sørensen pegede desuden på Anders Hedeby.  
 
Ved håndsoprækning blev Anders Hedeby valgt ind i bestyrelsen. 
 
Eigil Sørensen fortsætter som suppleant. 
 
Ad. pkt. 6 
Knud Damgaard var på valg og blev genvalgt. Peter Langfeldt var ikke på valg.  
 
 
 



Ad. pkt. 7 
Under eventuelt blev der opfordret til spørgsmål, og et af bestyrelsens udfordringer er inddrivning 
af restancer. Undertegnede spurgte om forholdet er forværret de senere år, men det er 
nogenlunde, som det hele tiden har været. Det er tidskrævende for bestyrelsen at skulle rykke 
borgere for betaling, og også lidt utaknemmeligt, - man skal huske på, de arbejder ulønnet.  
 
Der kan være den mulighed, at man lukker for vandet, når der ikke betales, men det kniber, når 
der ikke er en stophane til ejendommen, og der var i forsamlingen enighed om, at så måtte man 
etablere en stophane på de ejendomme, der kan være tale om, så bestyrelsen har denne 
sanktionsmulighed.  
 
En anden mulighed er selvfølgelig at sætte en fordring til inkasso (forslag fra undertegnede), men 
det var der ikke større tilslutning til, bl.a. kan det godt være lidt bekosteligt. Der er dog mulighed 
for ”no cure – no pay” hos nogen advokater.  
 
Generelt, må det blot nævnes, at det er for dårligt, at man som bruger af vores vandværk ikke 
betaler sin regning. Det er alle de andre brugere, som så skal ligge for – og det er jo ikke i orden.  
 
Der var også problemer med at få rettidige indberetninger af vandaflæsninger. Det kan udløse en 
dyrere regning både til vand og vandafledning, fordi vandforbruget så skønnes i stedet.  
 
Der blev talt om, hvorvidt nogle af rørføringerne muligvis er ved at være så gamle, at de kan 
nærme sig behov for udskiftning. Håkon Jøker nævnte i den forbindelse, at der i Vandel er 
etableret forring med plastrør inde i de gamle vandrør. En metode, som bør overvejes, når det 
bliver aktuelt. 
 
Henning Barnkob var inde på en mulighed for at registrere GPS på ledningsnettet af hensyn til 
fremtidige fejlfindinger m.v. Sikkert er det imidlertid, at det er en bekostelig affære.  
 
Afslutningsvis opfordrede kom Formanden, Valgren Jochumsen med denne opfordring:  
 
Som det fremgår af dagordnen til vores generalforsamling, så stiller Dorthe op igen til bestyrelsen, 
men kun for et år, da hun har meddelt bestyrelsen, at hun vælger at stoppe ved næste 
generalforsamling. (Referent: Her skal tilføjes, at Dorthe alligevel accepterede et valg for 2 år, af 
hensyn til, at det nye bestyrelsesmedlem ikke skal stå alene allerede til næste år, uden at være 
hjulpet af hidtidige erfaringer). 
 
Jeg er på valg ved næste generalforsamling, og kan allerede nu afsløre, at jeg ikke stiller op igen til 
bestyrelsen. Det vil sige, at der kun er én tilbage i bestyrelsen. Vi vil derfor opfordre jer, som har 
tid og lyst allerede nu til at tænke på at stille op til bestyrelsen i vandværket til næste år. 
 
Det vil være en stor fordel, at du er lidt ferm i at bruge en computer, og ja, der er en del, man skal 
sætte sig ind i, men det tager vi hen ad vejen. Man skal forvente at lægge noget tid i det fra tid til 
anden bl.a. op til møder og generalforsamling, så kom frit frem, og lad os tage en snak om det. 
 
 
Referent: Helle Jacobsen 


